
PROTOKÓŁ Nr 8/11

z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Gminy Mielnik

w dniu 19 grudnia 2012r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Adam Tobota - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy

Obradom  Komisji  przewodniczył  Pan  Lucjan  Kożuchowski –  Przewodniczący 
Komisji Finansowo-Budżetowej.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad XII sesji Rady Gminy 

Mielnik:
(1) w sprawie budżetu Gminy Mielnik na 2012r.
(2) w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej dla Gminy Mielnik na lata 2012-

2020.
(3) w  sprawie  uchwalenia Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok 
(4) w sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  pt.  Skuteczne  NGO –  Strategia 

Współpracy Gminy Mielnik z Organizacjami Pozarządowymi.
2. Opracowanie planu pracy Komisji na 2012 r.
3. Sprawy różne.

Do punktu 1(1).

Pan Przewodniczący  Komisji przedstawił  radnym opinię  wspólnych  Komisji  w sprawie 
budżetu gminy na 2012 rok.

(w zał. na str............prot.)

Pan Wójt Gminy przedstawił i omówił projekt budżetu gminy na 2012.
(w zał. na str............prot.)

Odnosząc się  do wniosków zgłoszonych na wspólnym posiedzeniu Komisji  stwierdził,  że 
najprawdopodobniej  będą one możliwe do realizacji  w przyszłym roku,  bez konieczności 
wprowadzania zmian do projektu budżetu. 

1) Zakup mikrobusu - w czerwcu może będzie to możliwe ze środków PFRON.
2) Droga Wajków - Sutno - w budżecie są środki na wykonanie analiz i dokumentacji, z 

tego będzie możliwe wygospodarowanie środków na tę drogę.
3) odwodnienie  w  Wilanowie  -  w  budżecie  są  środki  w  kwocie  200  tys.złotych  na 

remonty dróg gminnych, może będzie możliwe wykonanie dokumentacji, na pozostałą 
część może w trakcie roku uwolnią się środki.

4) wykonanie chodników na Przedmieście - posiadamy kostkę chodnikowa, dogadamy 
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się ze starostwem aby dało ludzi do pracy, podsypkę chodników wykona ZGK.
5) remont świetlicy w Niemirowie jest wpisany w zadaniach sołeckich, reszte dolozymy 

z własnych środków.
Nie  zmieniając  zapisów  unikniemy  burzenia  budżetu,  a  zadania  będą  możliwe  do 
zrealizowania.

Pani Olga Pogrebniak zapytała czy w kwocie 200 tys.zł na remonty dróg zabezpieczone są 
środki na prace przy przystanku w Radziwiłłówce.

Pan Wójt poinformował, że środki te przeznaczone są na następujące prace :
• budowę drogi Sutno-Mętna
• wykonanie odcinka drogi w Pawłowiczach
• odwodnienie skrzyżowania i pól w Wilanowie
• wykonanie  dokumentacji  na  drogę  przygraniczną  Tokary-Klukowicze  (wniosek 

dotyczący tej drogi zostanie złożony do Urzędu Marszałkowskiego)
• wykonie fragmentu drogi w Niemirowie
• poprawa drogi w Pawłowiczach
• droga w Radziwiłłówce i odprowadzenie wody, prace na drodze przy przystanku PKS
• prace na drodze na łąki w Moszczonie Królewskiej.

Pan Stanisław Drozdowski poinformował o zniszczeniu drogi z Wajkowa do Sutna.

Pan Wójt Gminy
Naprawa tej drogi zostanie zrobiona wiosną, mamy w tej sprawie podpisane porozumienie, 
naprawione również będą ubytki w asfalcie na drodze we wsi.

Pan Sławomir Leoniuk zgłosił potrzebę naprawy równiarką drogi Adamowo-Werpol.

Pan Wójt Gminy
W bieżącym roku nie wynajmowaliśmy równiarki do napraw dróg. Droga, o której mówi Pan 
radny, była sprawdzana i zapisano co będzie na niej naprawiane.
Zostanie oczyszczony i wyżwirowany pas drogi Krawczanki o szerokości 18m. Zaplanowano 
dużo prac na drogach lokalnych.

Pan Witold Terebun
Zgłosił  wniosek  o  odwodnienie  drogi  Wilanowo-Adamowo  oraz  o  naprawę  drogi  na 
Osienniki.

Pan Wójt Gminy
Poinformował,  że  na  grudniową sesję  zaprosi  Starostę  i  Dyrektora  Powiatowego Zarządu 
Dróg aby porozmawiać w sprawie prac na drogach powiatowych. Nie możemy jako gmina 
przejmować na siebie wszystkich zadań powiatu.

Pani Maria Boguszewska zgłosiła potrzebę naprawy ubytków w asfalcie na ulicy Piaskowej.

Pan Stefan Troc
W latach  ubiegłych  był  przekazywany  opał  dla  podopiecznych  GOPS,  pozyskiwano  go 
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wytyczając gminne drogi. Jak jest obecnie?

Pan Wójt Gminy
Opał pozyskany przy wytaczaniu ścieżek rowerowych przekazany został dla podopiecznych, 
pozyskanym  drewnem  dysponował  GOPS.  Pan  Wój  porozmawia  w  tej  sprawie  z  Panią 
Kierownik GOPS, jak dotąd nie zgłaszała mu potrzeb w tym zakresie.

Pan Stefan Troc wyraził zdziwienie, że w planowanym budżecie w porównaniu do budżetów 
innych gmin, brak jest cięć. 

Pan Wójt Gminy
Deficyt w naszym budżecie jest rzędu 15-20 %, cięcia są przeprowadzane tam, gdzie deficyt 
jest rzędu 40 %. Pan Wójt stwierdził, że obecnie jest dla nas dobry czas, założone przez nas 
koszty dokumentacji są niższe niż 2 lata temu. Środki budżetowe kierujemy na inwestycje, nie 
przejadamy  ich.  Nie  mamy  zagrożenia  dla  budżetu,  a  inwestycyjnie  zrobimy  dużo.  W 
niektórych działach w I półroczu będziemy szukać rezerw, nie będziemy brać kredytów na 
spłatę odsetek.

Pani Skarbnik Gminy stwierdziła, że przybywa nam składników majątkowych i stąd rosną 
koszty bieżące.

Pan Stefan Troc zaproponował dokonania cięć w kulturze i utrzymaniu świetlic wiejskich. 
Mimo  zatrudnienia  świetlicowej  w  Moszczonie  Królewskiej  nie  ma  komu  zajmować  się 
placem przy świetlicy, boiskiem. Od 2 miesięcy przy świetlicy leżą gałęzie i też nie ma komu 
ich uprzątnąć.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że cięcia mają sens, jeśli uzyskane w ten sposób środki można przeznaczyć na 
inwestycje. Szefowie placówek oświatowych i kulturalnych wiedzą, że mają tak zarządzać 
aby wystarczyło środków lub zostało jeszcze na przyszły rok.
Możemy po okresie świąt zastanowić się nad skróceniem czasu palenia się światła ulicznego.
Jeśli  chodzi  o świetlice,  to  ich utrzymanie kosztuje nas ponad 150 tys.zł.  rocznie,  w tym 
ponad 60 tys.zł. wynosi wynagrodzenie świetlicowych. Na pewno będziemy szukać nowych 
rozwiązań w tej sprawie, od 2013r. planowane są zmiany.

Pan Stanisław Drozdowski
W ubiegłym roku zaplanowano w budżecie  środki na wykonanie projektu drogi Wajków-
Sutno,  potem  te  środki  przeznaczono  na  inny  cel.  W tym  roku  w  ogóle  nie  ma  na  to 
zaplanowanych środków.
W odniesieniu do wykonanej ścieżki rowerowej nad Bugiem stwierdził, że wykonano ją nie w 
tym miejscu co trzeba, wiosną przyjdzie woda i zabierze ścieżkę.

Pani Maria Boguszewska zapytała o wydatki na promocję - 20 tys.zł. na klip.

Pan Wójt wyjaśnił, że przez cały rok będzie realizowany film o gminie, obejmujący cztery 
pory roku. Umowa z TV Białystok ma zapis, że po realizacji tego filmu będzie trzykrotnie  
emitowany w 16 Ośrodkach Regionalnych.
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Pan Stefan Troc  zapytał,  czy zostanie  wykonana dokumentacja  na  drogę Wajków-Sutno. 
Jeśli nie zrobimy tam drogi, to po roku lub dwóch nic nie zostanie ze ścieżki rowerowej.

Pan  Władyslaw  Stankiewicz stwierdził,  że  problem  ten  dotyczy  również  ścieżek  w 
Mielniku. Ścieżkę rowerową, która dochodzi do przeprawy promowej trzeba podnieść z pół 
metra, bo inaczej do końca maja nie będzie można korzystać z przeprawy promowej.

Pan  Wójt  Gminy wyjaśnił  problemy  związane  z  budową  ścieżek  rowerowych, 
poinformował, że prze 5 lat nie można dokonywać zmian w projektach ścieżek.

Pan Lucjan Kożuchowski zapytał czy będzie realizowane nawodnienie boisk.

Pan Wójt Gminy 
Są trzy propozycje w tej sprawie, o szczegółach trzeba rozmawiać z Dyrektorem GOKSiR.

Pan Stefan Troc zapytał o dotację dla Gminnej Spółki Wodnej.

Pan Stanisław Drozdowski poinformował, że bobry niszczą drogę na łąki, kopią dziury pod 
mostem. Zaproponował, aby Zakład Gospodarki Komunalnej konserwował rowy na łąkach.

Pan Wójt Gminy
W projekcie budżetu brak jest dotacji dla Gminnej Spółki Wodnej. Jeśli chodzi o konserwację 
rowów, to w I kwartale przyszłego roku zaplanowane jest spotkanie Spółki z ZGK w kwestii 
utrzymania prac na łąkach.

(po przerwie)

Pan Witold Terebun zapytał o sprawę zwolnienia kierowcy OSP w Wilanowie.

Pan Wójt Gminy
Decyzję  w tej  sprawie  podjął  Zarząd Gminny OSP.  Za  porozumieniem stron  odchodzi  2 
kierowców - z Wilanowa i Mielnika. O ½ etatu zwiększono zatrudnienie w OSP Moszczona 
Królewska,  inaczej  będzie  wyglądało  zatrudnienie  w  Mielniku.  Zmienia  się  organizacja 
wewnętrzna  funkcjonowania  OSP,  do  Wilanowa  jeździ  kierowca  z  Mielnika.  Mimo 
posiadania  własnej  OSP  w  Wilanowie,  wiosną  jeździła  tam  jednostka  z  Mielnika 
wypompowywać wodę.
Zmienią się zasady wypłacania diet dla kierowców OSP nie zatrudnionych na etacie, będą one 
większe niż zwykłych strażaków.

Komisja  Rady  5  głosami  za,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się  pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu gminy na rok 2012.

(opinia w zał. na str.......prot.)

Do punktu 1(2).

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej  dla  Gminy Mielnik na lata 
2012-2020.

(w zał. na str.......prot.)
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Do punktu 1(3).

Pan Stefan Troc zapytał, czy są środki na zatrudnienie alkoholików, bo często takie osoby po 
przejściu terapii odwykowej nie mają zajęcia, które pozwoliłoby odciągnąć ich od alkoholu.

Pan Sekretarz Gminy
Jeżeli  taka osoba jest bezrobotna, to można ja zatrudnić do prac społecznie-użytecznych i 
interwencyjnych.

Pan Wójt Gminy
W bieżącym roku mieliśmy 10 miejsc przy pracach społecznie -użytecznych, skierowano do 
nas 30 osób i mieliśmy problem, aby kogoś z tych osób zatrudnić. Nie wszystkim można 
pomóc i nie wszyscy chcą tej pomocy.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok.

(w zał. na str.......prot.)

Do punktu 1(4).

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  6  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pt. Skuteczne NGO – Strategia 
Współpracy Gminy Mielnik z Organizacjami Pozarządowymi.

(w zał. na str.......prot.)

Do punktu 2.

Komisja opracowała plan pracy na rok 2012. 
Brzmi on następująco:
I kwartał 2012

1. Analiza kosztów funkcjonowania straży pożarnych.
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
3. Sprawy bieżące.

II kwartał 2012
1. Analiza wykorzystania funduszy sołeckich w 2011r.
2. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2011r.
3. Ocena przygotowania GOKSiR do sezonu 2012r. i analiza kosztów za 2011r.
4. Opiniowanie projektów uchwał pod obrady sesji.
5. Sprawy bieżące.

III kwartał 2012
1. Analiza realizacji budżetu gminy za I półrocze 2012r.
2. Ocena funkcjonowania Zespołu Szkół – analiza kosztów.
3. Wyjazdowe posiedzenie Komisji.
4. Sprawy bieżące.
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IV kwartał 2012
1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2013r.
2. Analiza wykonania wybranych inwestycji gminnych.
3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2013r.
4. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
5. Sprawy bieżące.

Do punktu3.

Pan Witold Terebun zapytał kiedy z programu “schetynówek” zostanie złożony wniosek na 
drogę Wilanowo-Tokary.
Postulował o naprawę drogi w Wilanowie przy sklepie i przy świetlicy. Przypomniał, że w 
roku bieżącym jest obchodzony jest jubileusz 100 – lecia cerkwi w Tokarach.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że wniosek na “schetynówkę” składa starostwo powiatowe, bo to jest ich droga. 
Wniosek ani w tym ani w przyszłym roku nie będzie składany, dotyczyć będzie lat 2013-
2014r, całkowity koszt wykonania drogi wyniesie 3 mln.400 tys.zł.,  z czego koszt prac w 
samym Wilanowie wyniesie 1mln.700 tys.zł.
Nie wiadomo również czy będą zaplanowane wcześniej środki w kwocie 500 tys.zł. na drogę 
do cerkwi.
Jeśli chodzi o naprawę drogi we wsi, to nie da się tego zrobić doraźnie. Przypomniał, że w 
budżecie na 2012r. sołectwo Wilanowo, oprócz Mielnika, otrzymało najwięcej środków.

Pan Stefan Troc zapytał o plany zagospodarowania placów przy świetlicach wiejskich.
Zgłosił potrzebę naprawy drogi w Moszczonie Królewskiej, biegnącej wzdłuż przy drodze do 
Osłowa.
Nie można tego robić ciężkim sprzętem, tylko lekkim.

Pan Wójt Gminy
Plany  zagospodarowania  placów  przy  świetlicach  wiejskich  są  w  opracowaniu,  będą 
konsultowane z radami soleckimi i do końca kwietnia przyszłego roku będą gotowe.
Droga zostanie sprawdzona, należy tylko poczekać na mróz.

Pan Witold Terebun
Należy naprawić zjazdy na drodze Wilanowo-Adamowo, zabezpieczyć barierkami na łukach i 
oznakować.

Pan Sekretarz Gminy zgłosił potrzebę ustawienia koszy na śmieci przy nowych tablicach 
informacyjnych.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

Przewodniczący Komisji

                                                                                                  Lucjan Kożuchowski
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